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Aktywność i przedsiębiorczość mieszkańców, podmiotów gospodarczych, instytucji
i  jednostek  współpracujących  z  samorządem,  dobra  współpraca  na  różnych
kierunkach  działalności  –  pozyskanie  funduszy  zewnętrznych  –  szansą  na  dalszy
rozwój i poprawę warunków życia mieszkańców gminy Urzędów.

            Rozwój  gospodarczy gminy Urzędów, działania i inwestowanie w obszarze dalszej
poprawy bazy lokalowej i wyposażenia służby zdrowia, oświaty, zapewnienie dostępności do
usług medycznych,   wykształcenia  młodzieży oraz poprawa dochodów i  warunków życia
mieszkańców  gminy  Urzędów  to  najważniejsze  priorytety  i  cele  do  osiągnięcia
urzędowskiego samorządu na kolejną V kadencję tj. lata 2006 – 2010. W związku z kolejnym
okresem programowanie funduszy unijnych – Nowa Perspektywa Finansowa na lata 2007 –
2013 istnieje możliwość skorzystania z tych środków finansowych nie tylko przez samorządy,
ale  również  i  podmioty  prowadzące  działalność  gospodarczą  oraz  zainteresowanych
dofinansowaniem konkretnych rolników.

Upatrując realnych szans pozyskania tych funduszy, samorząd Gminy Urzędów kolejnej
V kadencji realizuje prace mające na celu:

-  korektę  Strategii  Rozwoju   Gminy  uwzględniając  nowe  uwarunkowania  prawno  –
finansowe.

-  analizę  Studium  Uwarunkowań  Przestrzennego  Zagospodarowania  Gminy  Urzędów,
uwzględniając  kierowane  do  samorządu  wnioski  i  propozycje  ze  strony  inwestorów,
podmiotów gospodarczych i instytucji, Urzędu Gminy i mieszkańców,

- dokonanie zmian w Planie Przestrzennym Zagospodarowania Gminy pozwalających na
wyznaczenie  terenów  dla  potrzeb  inwestowania,  działalności  gospodarczej  zgodnie  z
kierunkami rozwoju gminy.

Zapraszamy  do  współpracy  podmioty  prowadzące  działalność  gospodarczą,  osoby
zamierzające  rozpocząć  taką  działalność  ,  instytucje,  organizacje  i  mieszkańców naszej
gminy.

Będziemy wdzięczni za zgłaszanie do nas pocztą e – mailową , bezpośrednio do Urzędu
Gminy i  podczas planowanych zebrań z mieszkańcami w I  kwartale br.  wszelkich uwag,
wniosków propozycji związanych z rozwojem gminy Urzędów.

Jesteśmy  zainteresowani  ścisłą  współpracą  z  podmiotami  prowadzącymi  działalność



gospodarczo – usługową, produkcyjną, rolniczą, rolnikami a w sposób szczególny z tymi,
którzy mają poważne zamiary do inwestowania w nowoczesne technologie, innowacyjność i
uzyskanie możliwie najwyższych efektów, gdy chodzi o konkurencyjność małych i średnich
firm. Z uwagi na fakt, że inwestowanie w warunkach naszej gminy wymaga bardzo często
zadysponowania nowych terenów, bądź nieruchomości, a procedury formalno – prawne są
kosztowne i wymagają działania w czasie (trwa to niekiedy nawet kilka miesięcy) liczymy na
składanie  wniosków do zmian w planie  przestrzennym zagospodarowania  gminy.  Cieszy
fakt,  że  są  już  konkretne  propozycje  kierowane w tych  sprawach  do  gminy,  liczymy na
kolejne i  jesteśmy przekonani,  że taka współpraca przyczyni  się  do rozwoju działalności
gospodarczej, poprawy warunków życia mieszkańców, a poprzez to i rozwoju całej gminy
Urzędów.

mgr inż. Jan Woźniak

Wójt Gminy Urzędów

Informacja z III sesji V kadencji Rady Gminy Urzędów

III  sesja  V  kadencji  odbyła  się  28  grudnia  2006  roku.  Jednym  z  głównych  punktów
porządku  obrad  było  sprawozdanie  z  wykonania  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 2006 przedstawione przez koordynatora
Programu – Józefa Barana. Ponadto radni przyjęli uchwałą Nr III – 11/2006 Gminny Program
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2007 rok.

Podstawowym celem Programu jest zapobieganie powstawaniu problemów alkoholowych
oraz  zmniejszanie  ich  rozmiarów.  Znowelizowana  ustawa  o  wychowaniu  w  trzeźwości  i
przeciwdziałaniu alkoholizmowi nakłada na samorząd terytorialny obowiązek podejmowania
działań  kształtujących  politykę  alkoholową  tj.  działań  zmierzających  do  ograniczenia
spożycia napojów alkoholowych a także działań na rzecz trzeźwości. Środki na realizację
tego Programu na rok 2007 zostały zaplanowane w kwocie 74.000 zł, które pochodzą z opłat
za wydane zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. Należy podkreślić, że środki te
powinny  być  w  całości  przeznaczone  na  profilaktykę  i  rozwiązywanie  problemów
alkoholowych i tylko na ten cel winny być wykorzystane. Główne założenia GPP i RPA to:

1. Profilaktyczna działalność informacyjna i edukacyjna dla dzieci i młodzieży.
2. Zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób

uzależnionych od alkoholu.
3. Profilaktyka  wśród  dorosłych,  edukacja  publiczna  i  szkolenia  grup

zawodowych.
4. Kontrola przestrzegania zasad obrotu napojami alkoholowymi.
5. Wspomaganie działalności instytucji,  stowarzyszeń i osób fizycznych na

rzecz rozwiązywania problemów alkoholowych.
  Kolejnym ważnym punktem porządku  obrad  było  podjęcie  uchwał  w  sprawie  stawek

podatkowych na rok 2007.  Pierwsza uchwała jaka została podjęta przez radnych w tym
punkcie obrad, była w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta z kwoty 35,52 zł za 1 q –
ustaloną Komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego – do kwoty 22,00 zł za 1
q, tj. 55 zł za 1 ha przeliczeniowy.

Stawki podatku od nieruchomości uchwalone zostały na następującym poziomie:
1) od gruntów:

a) związanych z prowadzeniem działalności  gospodarczej,  bez względu na
sposób  zakwalifikowania  w  ewidencji  gruntów  i  budynków  –  0,35 zł  od  1  m2

powierzchni – stawka górna – 0,69 zł,
b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych

– 1,83 zł od 1 ha powierzchni – stawka górna – 3,65 zł,
c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności

pożytku  publicznego  przez  organizacje  pożytku  publicznego  –  0,06 zł  od  1  m2

powierzchni – stawka górna – 0,34 zł,
2) od budynków lub ich części:

a) mieszkalnych – 0,29 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej – stawka górna – 0,57
zł,

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków
mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej –
9,30 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej – stawka górna – 18,60 zł,

c) zajętych  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej  w  zakresie  obrotu
kwalifikowanym materiałem siewnym – 4,33 zł  od 1 m2  powierzchni  użytkowej –
stawka górna - 68,66 zł,

d) zajętych na prowadzenie działalności  gospodarczej  w zakresie udzielania
świadczeń zdrowotnych – 3,75 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej – stawka górna –
3,75 zł,

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności
pożytku  publicznego  przez  organizacje  pożytku  publicznego  –  3,12  zł  od  1  m2

powierzchni użytkowej – stawka górna – 6,23 zł,
3) od budowli – 2 % ich wartości.

Kolejne  stawki  jakie  zostały  uchwalone  dotyczyły  podatku  od  środków transportowych,
które kształtują się następująco:

1) od samochodu ciężarowego o dopuszczalnej masie całkowitej pojazdu:
a) od 3,5 tony do 5,5 tony włącznie – 330,00 zł – stawka górna - 662,29 zł,
b) powyżej 5,5 tony do 9 ton włącznie – 550,00 zł –stawka górna – 1.103 zł,
c) powyżej 9 ton do mniej niż 12 ton – 650,00 zł – stawka górna – 1.324 zł,

2) od samochodu ciężarowego o dopuszczalnej masie całkowitej pojazdu równej lub
wyższej niż 12 ton – tabela Nr 1



Tabela Nr 1

Dopuszczalna masa
całkowita w tonach

Liczba osi
jezdnych

Stawka podatku dla
samochodów z
zawieszeniem
pneumatycznym lub
zawieszeniem
uznanym za
równoważne (w zł)

Stawka
podatku dla
samochodów z
innymi
systemami
zawieszenia osi
jezdnych (w zł)

Nie  mniej
niż

Mniej niż

Dwie osie
12 13 700 700
13 14 750 750
14 15 800 800
15 850 1200

Trzy osie
12 17 800 800
17 19 850 850
19 21 900 900
21 23 950 950
23 25 1100 1500
25 1150 1500

Cztery osie i więcej
12 25 1050 1050
25 27 1100 1100
27 29 1150 1500
29 31 1750 2453
31 1750 2453

2) od ciągnika siodłowego lub balastowego przystosowanego do używania łącznie z
naczepą lub przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów od 3,5 tony i
poniżej 12 ton – 750,00 zł – stawka górna – 1.545 zł,

3) od ciągnika siodłowego lub balastowego przystosowanego do używania łącznie z
naczepą lub przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów równej lub
wyższej niż 12 ton – Tabela Nr 2

Tabela Nr 2
Dopuszczalna masa

całkowita zespołu pojazdów:
ciągnik siodłowy + naczepa;
ciągnik balastowy +
przyczepa (w tonach)

Liczba osi
jezdnych

Stawka podatku dla
ciągników z
zawieszeniem
pneumatycznym lub
uznanym za
równoważne (w zł)

Stawka
podatku dla
ciągników z
innymi
systemami
zawieszenia osi
jezdnych (w zł)

Nie  mniej
niż

Mniej niż

Dwie osie
12 18 900 900
18 25 1150 1150
25 31 1250 1250
31 1350 1900

Trzy osie
12 40 1650 1650
40 1950 2500

4) od  przyczepy  lub  naczepy,  które  łącznie  z  pojazdem  silnikowym  posiadają
dopuszczalną  masę  całkowitą  od  7  ton  i  poniżej  12  ton,  z  wyjątkiem  związanych
wyłącznie  z  działalnością  rolniczą  prowadzoną  przez  podatnika  podatku  rolnego  –
170,00 zł – stawka górna – 1,324,57 zł,

5) od  przyczepy  lub  naczepy,  które  łącznie  z  pojazdem  silnikowym  posiadają
dopuszczalną masę całkowitą równą lub wyższą niż 12 ton, z wyjątkiem związanych z
działalnością rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego – Tabela Nr 3

Tabela Nr 3
Dopuszczalna masa

całkowita zespołu pojazdów:
przyczepa (naczepa + pojazd
silnikowy) (w tonach)

Liczba osi
jezdnych

Stawka podatku dla
przyczep i naczep z
zawieszeniem
pneumatycznym lub
uznanym za
równoważne (w zł)

Stawka
podatku dla
przyczep i
naczep z innymi
systemami
zawieszenia osi
jezdnych (w zł)

Nie  mniej
niż

Mniej niż

Jedna oś
12 18 220 220
18 25 270 300
25 370 550

Dwie osie
12 28 270 300
28 33 670 800
33 38 890 1200



38 1220 1600
Trzy osie

12 38 920 920
38 990 1200

6) od autobusu, w zależności od liczby miejsc do siedzenia:
a) mniejszej niż 30 miejsc – 700,00 zł – stawka górna - 1,439,20 zł,
b) równej lub wyższej niż 30 miejsc – 950,00 zł – stawka górna – 1,953,72 zł.

            Ponadto radni  zatwierdzili  taryfy netto dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i
zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Urzędów. Opłata zmienna 1 m3 wody
ustalona została w kwocie 1,90 zł plus opłata stała 2,00 zł. Natomiast opłata zmienna 1 m3

odprowadzonych ścieków w kwocie 5,80 zł plus opłata stała 1,00 zł. do w/w kwot należy
doliczyć podatek VAT wg obowiązujących przepisów. Jednocześnie radni podjęli uchwałę w
sprawie dopłaty do zbiorowego odprowadzania ścieków w wysokości 2,70 zł brutto do 1 m3

ścieków.
            Uchwalone  zostały  również  stawki  czynszu  za  dzierżawę  nieruchomości

stanowiącej własność gminy, które kształtują się następująco:
1) dotyczącą dzierżawy na cele rolnicze:
- roczna stawka czynszu dzierżawnego za 1 ha przeliczeniowy - 3,5 q  żyta w cenie do

celów podatkowych.
2) dotyczącą dzierżawy na cele nierolnicze:
- od powierzchni dzierżawionej na cele usługowo – handlowe zajmowane przez kioski

handlowe i inne w kwocie 450 zł brutto.
- za dzierżawę pomieszczeń pod lecznictwo zwierząt w kwocie 160 zł brutto.

Edyta Puchajda

Spotkanie opłatkowe

            Po raz kolejny uczestniczyłem w spotkaniu organizowanym przez Gminny Ośrodek
Pomocy  Społecznej  w  Urzędowie.  Jak  co  roku  spotkanie  upływało  w  miłej  i  bardzo
serdecznej  atmosferze.  Oficjalne  powitanie  odbyło  się  w  sali  widowiskowej  GOK.  Pani
Małgosia  Piłat  w  kilku  zdaniach  powitała  przybyłych  gości  i  przedstawiła  nowego
przewodniczącego  Rady  Gminy  Pana  Marka  Przywarę,  który  z  racji  zajmowanego
stanowiska w imieniu Urzędu Gminy w Urzędowie złożył przybyłym serdeczne życzenia. Nie
sposób nie wymienić księdza wikarego Marka Romańskiego, który przyniósł swój akordeon i
wspólnie śpiewaliśmy kolędy. Był również organista  Pan Jan Kowal wraz z chórem, który
pięknie  śpiewał  nie  znane  nam  dotychczas  kolędy.  Na  spotkaniu  zaszczycił  nas  swoją
obecnością dyrektor  GOK-u Tomasz Wyka. Po części oficjalnej zostaliśmy zaproszeni do
kawiarni  „Starościanka” gdzie przygotowany był wigilijny poczęstunek.

            Wyrażam
ogromny  podziw  i
wdzięczność  dla  Pań
pracujących  w  GOPS
za  przygotowanie  tak
wspaniałego  przyjęcia  i
stworzenie  świątecznej,
niepowtarzalnej  
atmosfery.  Obawy  Pani
Kierownik  o  frekwencję
były  słuszne,  ale  było
tylu  ilu  miało  taką
potrzebę  żeby  być  w
tym  dniu  razem  z
drugim człowiekiem.

            Spotkanie z
ludźmi  doświadczonymi
przez  los,  z  ludźmi
samotnymi było dla nas

bardzo cennym przeżyciem. Nie sposób oprzeć się refleksji, że wśród naszej społeczności
jest więcej ludzi samotnych. Jednak złe pojęcie godności i źle pojęta duma nie pozwalają im
na  przyjście  na  takie  spotkanie.  Nie  wiedzą  o  tym,  że  takie  spotkanie  opłatkowe  jest
pamiątką   na  cały  rok,  bo  kto  raz  przyjdzie  nie  może  się  doczekać  kolejnego.  Warto
wspomnieć,  że na koniec każdy z uczestników dostał  upominek,  który był  bardzo miłym
zaskoczeniem.

            Jeszcze  raz  dziękuję  w  imieniu  Nas  zaproszonych  i  składam  serdeczne
podziękowanie wszystkim, którzy to spotkanie zorganizowali.

Tadeusz Tarkowski

Aktywność godna naśladowania

            W dniu 19 grudnia 2006 roku z dyrektorem Liceum Ogólnokształcącego im. Wł.
Jagiełły w Urzędowie mieliśmy okazję brać udział w bardzo dobrze i pięknie zorganizowanej
uroczystości  jaką było podsumowanie realizacji  programu „Jestem mieszkańcem zielonej



planety” w małej szkole filialnej w Rankowskim. Dzięki skutecznemu zaangażowaniu Pani
Renaty  Żuber  –  Kierownika  Szkoły  Filialnej  w  Rankowskim  udało  się  uzyskać
dofinansowanie  w wysokości  3,6  tys.  zł.  na  działania  związane z  ochroną środowiska z
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Lublinie. Nie są to
zapewne znaczące środki finansowe na działalność tej  placówki oświatowej, ale w moim
przekonaniu ważna jest inicjatywa, pomysłowość i efekty końcowe tego przedsięwzięcia.

Wydano  „Pisemko  dla  ciekawych”,  gdzie  zamieszczono  dorobek  i  osiągnięcia  szkoły
szczególnie w zakresie ekologii, poszanowania miejsc i spędzania wolnego czasu na terenie
gminy Urzędów i poza jej granicami.

Szkoła ma też niekwestionowane osiągnięcia we współpracy z rodzicami, która przynosi
konkretne  wymierne  efekty  w  obszarze  poprawy  otoczenia  szkoły  i  innych  dziedzinach
funkcjonowania  tej  placówki.  Oglądaliśmy ciekawe i  bardzo sympatyczne występy  dzieci
związane z edukacją ekologiczną i nawiązującą do realizacji programu. Działania w zakresie
ekologii mają dla gminy obecnie i będą mieć w przyszłości bardzo istotne i ważne znaczenie,
bowiem Unia Europejska żądać będzie od rządu polskiego poprzez samorządy osiągnięcia
standardów,  dotyczących  utrzymania  porządku  i  czystości  szczególnie,  gdy  chodzi  o
recykling  odpadów  komunalnych.  Za  to  co  zostało  zrobione,  za  to  co  mieliśmy  okazję
usłyszeć, obejrzeć i podziwiać składam na ręce Pani Renaty Żuber, nauczycieli, rodziców i
naszych najmłodszych  aktorów realizacji  programu,  nasze samorządowe podziękowania.
Działalności taka jest bardzo dobrym przykładem dla innych, a nas motywować będzie do
finansowego wsparcia realizatorów takich pomysłów.

                                                           Serdecznie gratulujemy.
Jan Woźniak

                                                                                              Wójt Gminy Urzędów

Opieka zdrowotna

Bardzo  ograniczone  środki  finansowe  w  krajowym  systemie  opieki  zdrowotnej,
niezrozumiałe i naszym zdaniem nieobiektywne zasady kontraktowania i finansowania usług
stomatologicznych, wymuszać będą zmiany organizacyjne strukturalne w SPZOZ Urzędów .

Zaniedbania i braki finansowe w ochronie zdrowia w naszym polskim systemie mają już
bardzo odległą perspektywę czasową.

Obserwując  w  jakim  stanie  były  w  roku  1999  trzy  ośrodki  zdrowia  na  terenie  gminy,
doszliśmy do takiego wniosku, że aby cokolwiek zmienić na lepsze, trzeba sprawy służby
zdrowia wziąć w swoje ręce. Pod koniec 1999 roku tak też się stało. Organizując służbę
zdrowia  w  układzie  gminy  jako  samorządową  braliśmy  pod  uwagę  fakt  pozyskania
znaczących  środków  zewnętrznych  na  poprawę  bazy  lokalowej  i  doposażenie  w
podstawowy  sprzęt  medyczny.  Po  kilku  latach  funkcjonowania  samorządowej  służby
zdrowia, sytuacja uległa zdecydowanej poprawie, ale wejście Polski do Unii Europejskiej i
przyjmowanie unijnych standardów, stawia przed nami kolejne wyzwania, bowiem do roku
2008  ośrodki  zdrowia  i  pomieszczenia  gdzie  świadczone  będą  usługi  medyczne  muszą
spełniać określone przepisami prawa warunki.

Biorąc pod uwagę fakt, że na terenie gminy było trzy zaniedbane ośrodki zdrowia oraz stan
prawny,  dotyczący  własności  byliśmy  przekonani,  że  podmioty  prywatne  nie  będą
zainteresowane poprawą bazy lokalowej i doposażeniem w sprzęt medyczny, aż w trzech
ośrodkach w terenie. Z rozeznania jakie przeprowadziliśmy przed przejęciem służby zdrowia
wynikało, że samorządowy model i przejęcie na własność ośrodków zdrowia umożliwi nam
pozyskanie znaczących jak na warunki gminy zewnętrznych środków finansowych w formie
dotacji i tak też się stało. W okresie od przejęcia do chwili obecnej zainwestowanych zostało
prawie 900 tys. zł, a fundusze zewnętrzne stanowią ponad 65 %. Układ terytorialny gminy
powoduje, że w celu dobrej obsługi mieszkańców zasadne jest utrzymanie i funkcjonowanie
trzech ośrodków zdrowia tj. w Urzędowie, Moniakach i Popkowicach.

Działania nasze czasami wspólnie z dyrekcją SPZOZ Urzędów koncentrowały się właśnie
na poprawie bazy lokalowej i  doposażenia w sprzęt medyczny trzech ośrodków zdrowia,
przy czym z racji koncentracji zamieszkania Ośrodek Zdrowia w Urzędowie zawsze miał i
tak  będzie w przyszłości, wiodącą rolę.

Od  chwili  przejęcia  służby  zdrowia  zorganizowaliśmy  trzy  gabinety  stomatologiczne  z
nowym sprzętem i wyposażeniem oraz jeden spełniający normy unijne w największej szkole
– Zespole Szkół Ogólnokształcących w Urzędowie. Zarówno poprzednio w Lubelskiej Kasie
Chorych  jak  i  obecnie  w  Lubelskim Oddziale  Narodowego  Funduszu  Zdrowia  pieniądze
dzielono na stomatologię biorąc pod uwagę nie ilość gabinetów, ich dostępność w terenie, a
ilość podmiotów. Efekt był i jest taki, że jeden gabinet stomatologiczny (prywatny) ma prawie
takie  pieniądze  jak  samorządowe  trzy  gabinety  stomatologiczne.  Dostępność  i  bliskość
gabinetu w odniesieniu do pacjenta nie ma tu żadnego znaczenia. Aby rozwiązać problem 
docelowo wymyślono, naszym zdaniem, kolejny nonsens polegający na tym, że przydziela
się punkty stomatologiczne,  a tym samym pieniądze na 0,5 lub 1 etat  przeliczeniowy,  a
stawiany jest warunek tzw. konieczny przy podpisywaniu kontraktu, aby gabinet był czynny
przez kolejne pięć dni po pięć godzin w tygodniu, a nawet dwa dni do godz. 18.00, przy
czym  pieniędzy  na  usługi  wystarcza  na  dwa  popołudnia  w  tygodniu.  Sytuacja   taka
powoduje, że zorganizowanie usług bliżej pacjenta może okazać się mało realne, a może
nawet niemożliwe. Zmiany struktury organizacyjno-  prawnej wymuszą kolejne zwolnienia
pracowników i chyba tylko w taki sposób rządzący upatrują łagodzenie kryzysu finansowego
w  systemie  ochrony  zdrowia.  Praktycznie  podjęte  zostały  decyzje,  że  do  negocjacji
kolejnego kontraktu tj. do IV kwartału br. służba zdrowia w gminie Urzędów funkcjonuje w
dotychczasowym systemie i  strukturze opieki  zdrowotnej,  przy czym już w I  kwartale br.
zapoznamy Radę Gminy z sytuacją jaka zaistniała wraz z rozpoczęciem roku 2007 oraz z
problemem realnych możliwości dostosowania bazy lokalowej do standardów unijnych jakie
obowiązywać  mają  w  2008  r.  Przekształcenie  strukturalne  i  organizacyjno  –  prawne  w
SPZOZ Urzędów w tej sytuacji mogą okazać się koniecznością.



mgr inż. Jan Woźniak
Wójt Gminy Urzędów

Urzędów, dn.: 09.01.2007 r.

WYBORY DO IZB ROLNICZYCH

            W dniu 4 lutego 2007 roku odbędą się wybory do Izb Rolniczych a więc do
rolniczego samorządu. Mamy samorząd lokalny jakim jest gmina przy czym ustawodawca
pomyślał również o samorządzie rolniczym przyjmując ustawę z dnia 14 grudnia 1995 r. o
izbach  rolniczych.  Demokracja  w  przypadku  wyborów  samorządowych,  gdy  chodzi  o
samorząd  lokalny  rządzi  się  zdecydowanie  innymi  zasadami  i  procedurami.  Samorząd
rolniczy wybierany jest w wyborach dwustopniowych: pośrednich i tajnych. Problem w tym,
że zarówno uchwalone prawo wyborcze jak i zasady funkcjonowania samorządu rolniczego i
obrony  interesów  rolników  nie  są  efektem oczekiwań  ze  strony  rolników,  którzy  bardzo
często mają dosyć różnych struktur jakie rzekomo ich bronią, chociażby dlatego, że rolnicy
byli i są nadal oszukiwani. Niezależnie od tego kto ma jakie przekonanie i wiedzę na temat
skuteczności  działania  samorządu  rolniczego  jakim  są  Izby  Rolnicze,  do  Izby  tej  trafia
średnio rocznie ponad 10 tys. zł z samej gminy Urzędów, a przyjmując, że w województwie
lubelskim jest 213 gmin można sobie przeliczyć, że są to dość pokaźne kwoty pieniędzy
(ponad 2 mln zł rocznie a ponad 8 mln zł za minioną kadencję) i tak naprawdę nie wiadomo
opinii publicznej jak efektywnie są one wydawane.

Najwyższym  organem  Izby  Rolniczej  jest  Walne  Zgromadzenie,  którego  członkowie
wybierani  są dwuetapowo.  Najpierw wybierani  są członkowie Powiatowej  Izby.  Okręgiem
wyborczym  dla  tych  wyborów  jest  gmina  a  prawo  kandydowania  i  wybierania  mają
członkowie tj.  rolnicy,  którzy są płatnikami podatku rolnego w danej  gminie.  W gminach,
których obszar użytków rolnych nie przekracza 4 tys. ha wybiera się jednego członka rady
powiatowej a jeżeli obszar przekracza 4 tys. ha – dwóch członków rady. W warunkach gminy
Urzędów  w  najbliższych  wyborach  do  Izb  Rolniczych  wybierać  będziemy  dwóch
przedstawicieli.

            Na pierwszym posiedzeniu Rada Powiatowa wybiera przewodniczącego oraz
delegata  na Walne Zgromadzenie  Izby –  szczebel  wojewódzki.  Wybór  następuje  zwykłą
większością głosów. Jeżeli dwóch lub więcej kandydatów otrzyma taką samą liczbę głosów
to o wyborze rozstrzyga losowanie przeprowadzone przez Radę Powiatową Izby Rolniczej.

            Walne  Zgromadzenie  Izby  Rolniczej  wybiera  struktury  władz  regionalnych
(wojewódzkich).  Na czele samorządu rolniczego w układzie kraju stoi  Krajowa Rada Izb
Rolniczych,  która  podejmuje  uchwałę  w  sprawie  zarządzania  wyborów  do  walnych
zgromadzeń  Izb  Rolniczych.  Wybory  do  Rady  Powiatowej  przeprowadzają  komisje
wojewódzkie i okręgowe, czyli gminne. Komisja wojewódzka liczy 11 osób a gminna 5 – 7
osób. Komisję wojewódzką wybiera Walne Zgromadzenie a Komisja Wojewódzka wybiera
Komisję Gminną spośród swoich członków a więc sami swoi zarządzają wybory, organizują i
przeprowadzają ten akt głosowania desygnując swoich członków a nawet ustalają wyniki
głosowania  i  wyniki  wyborów.  Prawo zgłaszania  kandydatów mają  członkowie  tj.  rolnicy,
którzy  są  płatnikami  podatku  rolnego  w  danej  gminie.  Zgłoszenia  kandydata  (każdego
oddzielnie) do komisji okręgowej (gminnej) dokonuje sam kandydat lub wskazana pisemnie
przez niego osoba. Kandydat musi uzyskać pisemne poparcie min. 50 rolników – płatników
podatku rolnego w danej gminie i posiadających prawo wyborcze.

            Zainteresowanie wyborami do rolniczego samorządu dotychczas było niewielkie,
stąd też nie przywiązywano wiele uwagi kto i w jakim celu tak naprawdę zasiada w tych
strukturach. Nie oznacza to, że wszyscy wybrani przedstawiciele nie próbowali podejmować
konkretnych  i  wymiernych  działań  na  rzecz  rolników.  Z  obserwacji  wynika,  że  środki
finansowe z  2  % odpisu  z  podatku  rolnego,  które  trafiają  do  Izb  Rolniczych,  są  różnie
spożytkowane a bardzo często spotykamy się z odczuciem, że nie zawsze tam, gdzie chodzi
o  dobro  wspólne  a  przede  wszystkim  konkretne  wymierne  efekty  dla  rolnictwa.  Warto
zapytać tych, co reprezentowali interesy rolników z gminy Urzędów w Izbach Rolniczych, co
konkretnie dla rolnictwa, naszej gminy zostało zrobione za pieniądze z 2 % odpisów podatku
rolnego  z  każdej  gminy  w  województwie  a  więc  pieniądze  publiczne  przekazane  przez
samorządy lokalne w okresie ostatnich czerech lat. Ustawodawca nie zapisał w ustawie a
nasi przedstawiciele działający w Izbach Rolniczych na różnych poziomach władzy w tym
samorządzie  nie  czują  takiej  potrzeby,  aby  w  sposób  powszechnie  dostępny  i  różnymi
sposobami  informować  tych  od  których  pochodzą  te  pieniądze  o  swojej  działalności  i
konkretnych wymiernych efektach na rzecz rolnictwa. Możliwości takich przecież nie brakuje
– w warunkach gminy Urzędów – „Gazeta Urzędowska”, czy też w inny sposób. Podobnie
jak w samorządzie lokalnym działacze Izb Rolniczych otrzymują rekompensatę finansową za
utracone korzyści – dochody z racji pracy w samorządzie rolniczym. Informacje na ten temat
powinny  być  powszechnie  dostępne  opinii  publicznej  na  wzór  jak  to  ma  miejsce  w
samorządzie lokalnym. Szkoda, że sprawdzone zasady i  dobre obyczaje w tym zakresie
praktykowane i  obowiązujące w samorządzie  lokalnym są tak  mało  praktykowane przez
działaczy,  których  cztery  lata  temu  a  więc  w  poprzednich  wyborach  rolnicy  –  wyborcy
obdarzyli swoim zaufaniem, desygnując ich do pracy w samorządzie rolniczym.

Warto o tym pamiętać w dniu 4 lutego 2007 roku i dokonać wyboru takich przedstawicieli
dla których dobro wspólne i rzeczywiste interesy rolników nie będą tylko wyborczym hasłem.
Zachęcam  wszystkich  rolników  do  zainteresowania  się  wyborami  do  Izb  Rolniczych  i
rozliczenia minionych 4 lat poprzez dokonanie właściwego wyboru i  konkretnych zmian w
strukturach  Izb  Rolniczych  na  różnych  szczeblach  władzy.  Pomimo,  że  istniała  prawna
możliwość ustalenia więcej jak jednego miejsca do głosowania, rolnicy z rejonu Popkowic i
Bobów mogą głosować pokonując uciążliwości związane z dojazdem do jednego centralnie
zlokalizowanego - punktu – miejsca głosowania w Urzędowie (Gminny Ośrodek Kultury).
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Z  ŻYCIA  ZSO

Konkurs historyczny „Zostań przewodnikiem po Kaplicy Trójcy Świętej”.

W związku z przypadającym na rok 2006 jubileuszem stulecia Muzeum Lubelskiego, ta
szacowna instytucja zaplanowała szereg przedsięwzięć kulturalnych i edukacyjnych. Jednym
z  nich  był  konkurs  historyczny  pod  hasłem:  „Zostań  przewodnikiem  po  Kaplicy  Trójcy
Świętej”. Świątynia ta jest jednym z najcenniejszych zabytków naszego regionu. Powstała w
czasach Kazimierza Wielkiego, ale pełny blask nadał kaplicy król Władysław Jagiełło, który
zlecił  ozdobienie  wnętrza  kościoła  malowidłami  bizantyjsko-  ruskimi.  Nadrzędnym celem
konkursu było rozwijanie wiedzy o historii i kulturze własnego regionu, promowanie zabytków
Lublina  oraz  bezpośrednie  obcowanie  z  dziełami  sztuki.  Patronat  nad  konkursem  objął
Lubelski Kurator Oświaty.

W konkursie wzięły  udział  dwie uczennice ZSO im.  Władysława Jagiełły  w Urzędowie:
Ilona  Machaj  z  klasy  II  c  Gimnazjum  i  Agata  Łukasiewicz  z  klasy  II  a  Liceum
Ogólnokształcącego  oraz  uczennica  z  klasy  VI  Szkoły  Podstawowej  w  Leszczynie  –
Weronika  Wnuk.  Pierwszy  etap  konkursu  polegał  na  aktywnym  udziale  w  zajęciach
warsztatowych  prowadzonych  przez  kierownika  Działu  Edukacji  Panią  Annę  Polańską.  
Uczniowie  mieli  możliwość  zapoznania  się  z  historią  i  wyjątkowością  lubelskiego  Dzieła
Sztuki.  Drugi  etap  konkursu  miał  charakter  zadania  praktycznego,  polegającego  na
przygotowaniu wystąpienia w roli przewodnika, oprowadzającego zwiedzających po Kaplicy
Świętej  Trójcy.  W  dniu  28  i  29  listopada  2006  roku  uczennice  prezentowały  swoje
wystąpienia przed komisją konkursową, w skład której wchodzili wybitni znawcy sztuki.

            Ilona Machaj przedstawiła temat „Wybrane sceny ikonograficzne fresków w kaplicy
Św. Trójcy”, Weronika Wnuk omówiła dzieje kaplicy a Agata Łukasiewicz zaprezentowała
zagadnienie: „Kaplica zamkowa jako niepowtarzalne dzieło sztuki”. Dziewczęta wykazały się
dużą wiedzą, opanowaniem oraz talentem oratorskim.

Podsumowanie  konkursu odbyło  się  w dniu  9  stycznia  2007 roku w Galerii  Malarstwa
Polskiego na Zamku Lubelskim. Uczestnicy otrzymali z rąk Lubelskiego Kuratora Oświaty i
Dyrektora  Muzeum Lubelskiego dyplomy,  nagrody  oraz  bezpłatne  bilety  do  muzeum dla
dwóch osób.  Uroczystość  została  uświetniona prezentacją  multimedialną oraz  występem
Zespołu Gitarowego Milonga. Opiekunami dziewcząt były panie Małgorzata Wośkowska i
Anna Wnuk      

Konkurs  cieszył  się  ogromnym  zainteresowaniem  wśród  młodzieży.  Dla  wielu  był
sposobem na pozyskanie cennej wiedzy lub ciekawą przygodą

 Agata Łukasiewicz, Ilona Machaj

Od lewej: Weronika Wnuk, Anna Wnuk i Ilona Machaj



Uczestnicy konkursu podczas lekcji muzealnej

Mikołajki

Dzień 6 grudnia - każdy wie - Mikołajki! I tegoż to dnia w naszej szkole odbył się konkurs
„Gminne Mikołajki  Matematyczne” dla drugich klas gimnazjum zorganizowany przez panią
Annę Sadowską i Jolantę Wieczorek. Wzięło w nim udział 9 osób z naszej szkoły i 6 osób z
gimnazjum ze Skorczyc. Niestety, mimo zaproszenia nie przybyli reprezentanci z Wierzbicy.

Konkurs  otworzyła  pani  dyrektor  Małgorzata  Marzycka,  życząc  sukcesów  każdemu
uczestnikowi.  Dla  rozluźnienia  atmosfery  rozpoczęliśmy  od  wspólnego  rozwiązania
krzyżówki  matematycznej.  Następnie  każdy  otrzymał  arkusz  z  zadaniami  zamkniętymi
i  otwartymi.  Wszystkie  z  nich  dotyczyły  Świętego  Mikołaja  i  jego  otoczenia.  Czas  na
rozwiązanie wynosił  60 minut.  Po sprawdzeniu prac,  okazało się,  że są trzy jednakowe,
najlepsze wyniki- 24 punkty na 26 możliwych. Otrzymali je uczniowie z naszego gimnazjum:
Emilia  Kondracka,  Dawid  Banach  i  Kamil  Dziewulski.  Dlatego  też  otrzymali  dodatkowe
zadania do rozwiązania. Werdykt zapadł:  I  miejsce- Emilia Kondracka, II  miejsce- Dawid
Banach, III miejsce- Kamil Dziewulski. Otrzymali dyplomy i nagrody. Każdy z uczestników
również  otrzymał  upominek  i  oczywiście  słodkiego  Mikołaja.  Przy  herbacie  i  pączku
zakończyliśmy spotkanie.

Konkurs bardzo spodobał się wszystkim uczestnikom. Wyrazili chęć udziału w następnych
rozgrywkach międzyszkolnych.

         Anna Sadowska

Uczniowie podczas konkursu

Rozdanie nagród



Plantatorzy buraków cukrowych „Akcjonariusze Krajowej Spółki Cukrowej S.A.”

    Ogłoszenie

           W ostatnim czasie  wielu  plantatorów buraka  cukrowego  posiadających  akcje
Krajowej Spółki Cukrowej zgłasza się do Urzędu Gminy z zapytaniem o celowość sprzedaży
swoich akcji w związku z otrzymaną propozycją zbycia od firm prywatnych.

Zdaniem Urzędu Gminy w Urzędowie sprzedaż akcji  na tym etapie jest niecelowe i nie
uzasadnione, a firmy oferujące zakup wykorzystują trudną sytuacje materialną rolników w
obecnym czasie z myślą osiągania w przyszłości dużych zysków.

Takie praktyki miały już miejsce przy prywatyzacji innych przedsiębiorstw gdzie w wyniku
sprzedaży  akcji  pracowniczych  kapitał  spekulacyjny  stał  się  właścicielem  majątku
narodowego po obniżonej cenie.

Rolnicy-plantatorzy buraków jako posiadacze akcji Spółki Cukrowej mają realny wpływ na
jej działalność, kierunki rozwoju i zabezpieczenie swoich interesów.

Pozbycie się akcji zwłaszcza wtedy, gdy nie jest znana minimalna cena obrotu akcji może
narazić  właścicieli  na  straty  finansowe  jak  również  pozbawia  ich  wpływu  na  swoje
przedsiębiorstwo.

Ponadto informujemy, że zgodnie z ustawą o podatku dochodowym od osób fizycznych,
sprzedaż akcji jest opodatkowana 19 % podatkiem od uzyskanego dochodu.

Jeżeli cena bez uzasadnionej przyczyny, znacznie odbiega od wartości rynkowej, przychód
ze sprzedaży akcji może określić organ podatkowy lub organ kontroli skarbowej w wysokości
wartości rynkowej, podwyższając naliczony podatek.

                                                                                                Tompolski Stanisław

OGŁOSZENIE O WSZCZĘCIU POSTĘPOWANIA
Nazwa i adres Zamawiającego       Gmina Urzędów
Adres pocztowy:     ul.  Rynek 26

Miejscowość:    Urzędów
Kod pocztowy:
   23-250

Województwo:  lubelskie

Osoba upoważniona do kontaktów:
Alicja Kozik

Telefon:  081 822 50 52

e-mail: ug.budownictwo@poczta.fm Fax:  081 822 51 50
Adres strony internetowej, na której dostępna jest specyfikacja istotnych warunków

zamówienia:  WWW.bip.lublin.pl/urzedow
Rodzaj zamówienia:  Robota budowlana
Tryb postępowania:  Przetarg nieograniczony poniżej 60 000 euro
Określenie przedmiotu zamówienia: „Wykonanie otworu rozpoznawczego nr 2 ujęcia wody

w miejscowości Kolonia Zadworze”
Kryteria oceny ofert:   cena – 100%
Termin składania ofert:   2007.01.19
Miejsce składania ofert: Urząd Gminy Urzędów – pokój nr 6
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